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Afbud: Sofie Bidstrup Jakobsen, Karoline Andersen, Asra Hasselager, Cecilie Würtz 

Holm, Dorthe Lindvald 

 

 

 

 

  

1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt med den ændring, at punkt 7 rykker op som punkt 3.  

 

Postdoc ved CED Sanna Lassen deltager som observatør på mødet. Hun er i gang 

med et forskningsprojekt om studieledelse og Kim er hendes informant.  

 

2. Orientering: Studentersager siden sidst  

Studienævnet tog studentersager siden sidst til efterretning og godkendte 

afgørelserne.  

 

3. Nyt fra studerende:  

Årets underviser: 

Ruth orienterede om, at årets underviser 2023 blev Rasmus Østergaard Nielsen, 

som er underviser på videregående epidemiologi og biostatistik.  

 

Flere studerende havde nomineret instruktorer og i den forbindelse opstod et 

forslag om at have en separat instruktorpris.  

 

Studieleder beklagede, at der ikke havde været flere undervisere til 

arrangementet, men at årsagen blandt andet var, at flere undervisere ikke var 

blevet inviteret. Arrangementet afholdes til næste år d. 6. december kl. 18 og 

underviserne har fået en kalenderindkaldelse.  

 

Grupperum i 1150:  

Mikka orienterede om en frustration blandt studerende angående booking af 

grupperummene i 1150. Medicinstuderende booker ofte lokalerne, men FSV 

studerende har ikke mulighed for at booke lokaler i blandt andet medicinerhuset.  
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Laura orienterede om, at lokaler på AU kan bookes af alle studerende via 

roombooking. Laura følger op på, hvorfor folkesundhedsvidenskabsstuderende 

ikke kan booke lokaler i medicinerhuset.  

 

Opfølgning: Det er kun medicinstuderende, der har adgang til bygningen med 

deres studiekort.  

 

4. Godkendelse: Eksamensplan 2024 

Studienævnet behandlede udkast til eksamensplanen for sommereksamen 2024 

og godkendte planen.  

 

Eksamensdatoerne på 2. semester KA ligger tæt, fordi der arbejdes på opgaverne i 

løbet af semesteret.  

 

5. Godkendelse: Valgfagsudbud efteråret 2024 

Der er planlagt følgende valgfagsudbud efteråret 2024:  

 

Fra folkesundhedsvidenskab:  

- Videregående sundhedsøkonomi og demografi 

- Videregående epidemiologi og biostatistik 

- Selvstændig opgave (5 + 10 ECTS) 

- Projektseminar (5 + 10 ECTS) 

- Stress; Mental sundhedsfremme og Forebyggelse med Mindfulness-

baserede interventioner 

 

Fra sundhedsvidenskab:  

- Fænomenologi og hermeneutik som filosofi og metode 

- Videregående epidemiologi 

- Spørgeskema som redskab og metode 

- Patientsikkerhed 

 

Fra idrætsvidenskab:  

- Sport and globalization 

- Krop, medicin og sundhed 

- Kropskultur 

- Træning og sundhed 

 

Fra statskundskab:  

- Afventer  

 

Studienævnet drøftede, at det ikke fagligt kan forsvares, at studerende både tager 

’Videregående epidemiologi og biostatistik’ og ’Videregående epidemiologi’, da 
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kurserne minder meget om hinanden. Laura undersøger, om vi systemmæssigt 

kan understøtte, at studerende ikke kan tilmelde sig det ene kursus, hvis de har 

haft det andet.  

 

6. Drøftelse: Status på handleplan 

Studieleder præsenterede punktet og gav en foreløbig status på handleplanen.  

 

Integration af kandidatstuderende udefra 

Studienævnet drøftede, hvorvidt der er blevet afholdt særlige arrangementer for 

studerende udefra. Studieleder følger op med Stine og Asra og tager punktet op 

igen på et senere studienævnsmøde.  

 

Studiefaglige refleksionsrum 

Befolkningssundhed og demografi har kørt pilot på projektet. Det første møde 

byggede i høj grad på forventninger til studiet, studieteknik og læsegrupper, mens 

det andet møde havde mere fokus på faglige problemstillinger. Forventningen er, 

at konceptet skal bruges på flere semestre.  

 

Studieintensitet 

 Studienævnet sender et spørgeskema ud i slutningen af januar/start februar.  

 

Undervisernes uddannelseskendskab 

Studieleder vil invitere til et møde i 2024 med alle undervisere på tværs af 

kurserne på FSV med henblik på at skabe en forståelse for, hvad de forskellige 

kurser indebærer og hvordan der kan linkes til projekter og emner på tværs af 

kurser.  

 

Internationalisering  

Studieleder orienterede om en afrapportering fra det tværgående 

internationaliseringsudvalg ang. undervisningsmobilitet.  

 

Rollen som kursusansvarlig  

Studieleder minder viceinstitutleder om indsatsen.  

 

Arbejde med kursusevalueringer 

Studerende i nævnet meddeler, at der er kommet mere struktur på miljø og 

sundhed. Afventer kursusevalueringen for efteråret 2023.  

 

Studieleder orienterede om, at han har taget spørgsmålet op i HUF angående 

statskundskabs ønske om personlige evalueringer af de enkelte undervisere. 

Prodekanen tager det med videre til drøftelse med prodekanen fra BSS.   

 

Forbedring af det fysiske miljø 
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Studienævnets vurdering var, at problemet ikke var så omfattende længere.  

Digitale kompetente dimittender  

Studieleder orienterede om, at der er nedsat en arbejdsgruppe på tværs af 

instituttet. Der er blevet afholdt to møder, hvor hver uddannelse har udarbejdet 

et udkast til, hvordan digitale kompetencer kan inddrages i de eksisterende 

kompetenceprofiler. Udkastet for FSV bliver viderebearbejdet af vores 

lokalegruppe (Kim, Ulrika og Asra) og kommer til godkendelse i studienævnet på 

februarmødet.  

 

Karriereudvalg  

Det er ikke igangsat. Studieleder drøfter med viceinstitutleder.  

 

7. Beslutning: Måling af studieintensitet 

Studienævnet har tidligere behandlet et udkast til et spørgeskema, som har til 

hensigt at undersøge, om studieintensiteten virkelig er så lav, som 

studieundersøgelsen viser. Studienævnet fik spørgeskemaet til endelig 

kommentering og de havde rettelser til to af spørgsmålene. Laura udarbejder en 

lokal plan, hvor spørgeskemaet skal indgå i undervisningssessioner på bacheloren 

og kandidaten.   

 

8. Gensidig orientering 

Dorte Rytter er blevet kontaktet af Lene Konrad fra studievejledningen angående 

studiegrupper på 2. semester. Studieleder orienterede om, at Lene vil deltage i et 

studienævnsmøde i begyndelsen af det nye år omkring processen for dannelse af 

studiegrupper.  

 

Laura orienterede om, at Uddannelses- og Forskningsstyrelsen har bedt alle 

universiteter om at gennemse adgangskrav og udvælgelseskriterier i deres 

studieordninger, da Styrelsen ved stikprøver har fundet en række tilfælde, hvor 

universiteterne ikke overholder bestemmelser i adgangsbekendtgørelsen. 

Adgangskravene skal være justerede inden d. 9. januar, hvor det skal formidles til 

prodekanen. Laura inddrager studieleder.  

 

9. Eventuelt  

Ingen havde punkter til eventuelt.  

 

 


